
PROTOKÓŁ Nr 7/2012
posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa i Leśnictwa 
Rady Powiatu Nowosądeckiego

w dniu 22 listopada 2012 r.

Realizowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku posiedzenia.
2. Przyjęcie protokołu poprzedniego posiedzenia Komisji  Ochrony Środowiska, Rolnictwa  

i Leśnictwa Rady Powiatu Nowosądeckiego.
3. Zapoznanie się  z  informacją  na temat  funkcjonowania  Zespołu Parków Krajobrazowych 

Województwa Małopolskiego – Oddział w Nowym Sączu.
4. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  Programu 

Współpracy Powiatu Nowosądeckiego z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2013. 
5. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
6. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 1.
Przewodniczący Komisji Antoni Koszyk otworzył posiedzenie i przywitał wszystkich przybyłych.
 
W posiedzeniu uczestniczyli Członkowie Komisji oraz zaproszeni goście: 

Jan Opiło -Dyrektor  Wydziału  Ochrony  Środowiska,  Rolnictwa  
 i Leśnictwa w Starostwie Powiatowym w Nowym Sączu, 

Marek Kroczek -Kierownik Oddziału Zespołu Parków Krajobrazowych Województwa 
Małopolskiego w Starym Sączu
Główny specjalista ds. ochrony środowiska

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Komisji przedstawił porządek posiedzenia i poddał go pod głosowanie.

Porządek posiedzenia został jednogłośnie przyjęty. 

Ad. 2.

Przewodniczący Komisji Antoni Koszyk poddał pod głosowanie protokół nr 6 z 10 października 
2012 r., 
Protokół został jednogłośnie przyjęty i podpisany.
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Ad. 3.

Kierownik  Oddziału  Zespołu  Parków  Krajobrazowych  Województwa  Małopolskiego  
w  Starym  Sączu  Marek  Kroczek  przedstawił  informację  na  temat  funkcjonowania  Zespołu 
Parków Krajobrazowych Województwa Małopolskiego – Oddział w Nowym Sączu.
Pokrótce  przypomniał  historię  utworzenia  Zespołu  Parków  Krajobrazowych  Województwa 
Małopolskiego. Powstał on w 2009 r. z połączenia Zespołu Jurajskich Parków Krajobrazowych  
w Krakowie,  Zespołu  Parków  Krajobrazowych  Pogórza  w  Tarnowie  oraz  Popradzkiego  Parku 
Krajobrazowego  w  Starym  Sączu.  Wymienił  11  parków  krajobrazowych  i  10  Obszarów 
Chronionego  Krajobrazu wchodzących w skład Zespołu. 
Następnie  przedstawił  główne  cele  utworzenia  Zespołu  Parków  czyli:  zachowanie  i  ochronę 
cennych zasobów przyrodniczych, krajobrazowych i kulturowych na terenie Zespołu, polaryzację 
i  upowszechnianie  wartości  przyrodniczo  –  krajobrazowych  i  historyczno  –  kulturowych  przy 
zachowaniu  zasad  zrównoważonego  rozwoju,  poprzez  prowadzenie  działalności  dydaktycznej
 i edukacyjnej, a także zabezpieczenie warunków dla zgodnego z wymogami ekologii turystyki  
i rekreacji zagospodarowania przestrzennego.
Następnie pan M. Kroczek wymienił obszary działania oddziału ZPKWM w Starym Sączu oraz 
projekty  realizowane  na  terenie  Popradzkiego  Parku  Krajobrazowego  przez  Zespół  Parków 
Krajobrazowych Województwa Małopolskiego w roku 2012. Wspomniał również 
o zorganizowanym w tym roku Ogólnopolskim Konkursie "Poznajemy Parki Krajobrazowe Polski" 
skierowanym do  młodzieży  gimnazjalnej.  Kolejnym przedsięwzięciem był  projekt  monitoringu 
ruchu turystycznego w Popradzkim Parku Krajobrazowym,  finansowany z  dotacji  Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska i  Gospodarki Wodnej  w Warszawie.  W ramach projektu zostały 
zainstalowane  22  urządzenia  do  stałego  pomiaru  ruchu  turystycznego  na  wybranych  szlakach 
turystycznych  w  Popradzkim  Parku  Krajobrazowym.  Prezentujący  przedstawił  na  wykresach 
wyniki  pomiarów  tego  ruchu.  W  Parku  zostało  również  wykonane  oznakowanie  granic 
Popradzkiego Parku Krajobrazowego.
Inne działania o których wspomniał prelegent to projekty: „Przyroda nie zna granic”, konferencja 
międzynarodowa,  zorganizowana w ramach projektu  finansowanego przez  MRPO, której  część 
była  poświęcona  25  rocznicy  utworzenia  Popradzkiego  Parku  Krajobrazowego  oraz  projekt 
realizowany z dotacji  NFOŚiGW Utrwalenie  walorów przyrodniczych  i  krajobrazowych doliny 
Roztoki Wielkiej na terenie Popradzkiego Parku Krajobrazowego w Beskidzie Sądeckim. Na koniec 
pan M. Kroczek przedstawił Plan Ochrony dla Popradzkiego Parku Krajobrazowego.

Członek Komisji  Edward Ciągło  poinformował,  iż  w związku  z  remontem ulicy Węgierskiej 
istnieje obawa, iż mogą być wycięte drzewa wzdłuż wspomnianej ulicy. W związku z powyższym 
Pan Edward Ciągło zapytał  czy Zespół  Parków Krajobrazowych Województwa Małopolskiego  
w Starym Sączu wydał opinię w tej sprawie.

Kierownik  Oddziału  Zespołu  Parków  Krajobrazowych  Województwa  Małopolskiego  
w Starym Sączu Marek Kroczek  odpowiedział, iż opinia powinna wydać Regionalna Dyrekcja 
Ochrony Środowiska.  Niegdyś  padł  wniosek,  by  aleje  uznać  za  pomnik  przyrody.  Pan  Marek 
Kroczek podkreślił,  iż gdyby trafił  taki wniosek o wydanie opinii  do jego jednostki,  na pewno 
decyzja byłaby negatywna tj. odmowna. Trudno inwestorowi uzyskać zgodę na wycinkę drzew.

Dyrektor Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Jan Opiło  nadmienił, iż mnogość form 
ochrony przyrody jest nie do przejścia dla zwykłego obywatela. Plan ochrony jest zbieżny z Naturą 
2000. Dyrektor zwrócił się z zapytaniem czy dokumenty te są spójne.

Kierownik  Oddziału  Zespołu  Parków  Krajobrazowych  Województwa  Małopolskiego  
w Starym Sączu Marek Kroczek odpowiedział,iż korelacja tych dokumentów jest pełna.
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Dyrektor  Ochrony  Środowiska,  Rolnictwa  i  Leśnictwa  Jan  Opiło  zapytał  czy  opracowanie 
planów ułatwi życie inwestorom czy utrudni.

Kierownik  Oddziału  Zespołu  Parków  Krajobrazowych  Województwa  Małopolskiego  
w Starym Sączu  Marek  Kroczek odpowiedział,iż  jeżeli  będzie  dobrze  wykonany monitoring 
wówczas  powinno to ułatwić  w znacznym stopniu,  gdyż wiadomo będzie,  że  dany obszar  jest 
siedliskiem konkretnych gatunków drzew. 

Dyrektor Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Jan Opiło uważa, że obszar chronionego 
krajobrazu powinien uwzględniać całe województwo.

Kierownik  Oddziału  Zespołu  Parków  Krajobrazowych  Województwa  Małopolskiego  
w Starym Sączu Marek Kroczek  zgodził się z takim wnioskiem.

Członek Komisji Edward Ciągło zapytał czy w ramach oszczędności są jakieś zamiary likwidacji 
jednostki.

Kierownik  Oddziału  Zespołu  Parków  Krajobrazowych  Województwa  Małopolskiego  
w Starym Sączu Marek Kroczek odpowiedział, iż placówka nie jest jednostką samorządową. Nie 
ma sygnałów, iż będą likwidowani czy redukowani. Przy budżecie ok. 1,5 mln złotych na jednostkę, 
w tym roku było dodatkowo ok. 2,5 mln. Złotych pozyskanych środków unijnych.

Przewodniczący Komisji Antoni Koszyk  zapytał czy obszar chronionego obszaru obejmuje całe 
województwo.

Kierownik  Oddziału  Zespołu  Parków  Krajobrazowych  Województwa  Małopolskiego  
w Starym Sączu Marek Kroczek odpowiedział, iż są wyłaczone regiony.

Komisja przyjęła informację. Materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu

Ad. 4
Dyrektor  Powiatowego  Centrum  Wspierania  Organizacji  Pozarządowych  Anna  Brach 
przedstawiła  projekt  uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie Programu Współpracy 
Powiatu Nowosądeckiego z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2013.
Dyrektor Anna Brach omówiła wyniki konsultacji społecznych dotyczących projektu „Programu 
Współpracy Powiatu Nowosądeckiego z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2013”. Konsultacje 
odbyły się w okresie od 4 do 25 października br. W tym czasie wpłynęły dwie uwagi od organizacji  
pozarządowych oraz cztery uwagi zgłoszone przez Powiatową Radę Pożytku Publicznego.
Dyrektor  Powiatowego  Centrum  Wspierania  Organizacji  Pozarządowych  Anna  Brach 
poinformowała,  iż Powiatowa  Rada  Działalności  Pożytku  Publicznego zgłosiła,  uwagę,  aby 
uchwalić  wieloletni  program  współpracy.  Jednakże  Powiat  Nowosądecki  niezmiennie  od  lat 
realizuje współpracę z organizacjami na podobnym poziomie zgodnie z zasadami jednorocznych 
programów współpracy. W związku z powyższym nie uwzględniono w/w uwagi. 

Dyrektor  Powiatowego  Centrum  Wspierania  Organizacji  Pozarządowych  Anna  Brach 
podczas prezentacji  multimedialnej  omówiła cele  „Programu..”.  Jednym z celów jest  określenie 
czytelnych  zasad  w  zakresie  wspierania  przez  Powiat  działań  organizacji  pozarządowych. 
Przedmiotem współpracy Powiatu z organizacjami jest wspólne wykonywanie zadań publicznych 
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określonych w art. 4 ustawy w zakresie odpowiadającym zadaniom Powiatu, w celu zaspokajania 
istniejących  potrzeb  społecznych.  Przedmiot  współpracy  obejmuje  wsparcie  finansowe  
i  pozafinansowe  dla  realizowanych  przez  organizacje  pozarządowe  działań,  podejmowanie 
inicjatyw  dla  rozwoju  współpracy  Powiatu  i  organizacji  pozarządowych  w  celu  zaspokajania 
potrzeb mieszkańców Powiatu.  Kolejną kwestią omawianą przez Panią Annę Brach były formy 
współpracy Powiatu z organizacjami pozarządowymi. W porównaniu do roku ubiegłego nowością 
w Programie  jest  wspieranie działalności  organizacji  poprzez nieodpłatne  udostępnienie sprzętu
 i środków technicznych oraz wsparcie logistyczne. Dyrektor Powiatowego Centrum Wspierania 
Organizacji  Pozarządowych Anna Brach szczegółowo omówiła  priorytetowe zadania  publiczne, 
które mogą być zlecane do realizacji organizacjom w roku 2013. 
Do zadań priorytetowych należą zadania:
- z dziedziny kultury i ochrony dziedzictwa narodowego,
- z dziedziny kultury fizycznej,
- z dziedziny turystyki,
- z dziedziny ochrony i promocji zdrowia,
- z dziedziny edukacji ekologicznej,
- dofinansowanie wkładu własnego do projektów finansowanych z funduszy unijnych. 
Dyrektor Powiatowego Centrum Wspierania Organizacji Pozarządowych Anna Brach podkreśliła, 
iż  każde  z  zadań  priorytetowych  będzie  szczegółowo  rozpisane  
w  regulaminie  określającym  tryb  postępowania  o  udzielenie  dotacji  związanych  
z wykonywaniem zadań określonych ustawą z dnia 24 kwietnia 2003 r.,  o działalności pożytku 
publicznego  i  o  wolontariacie,  sposobu  ich  rozliczania  oraz  kontroli  wykonywania  zleconego 
zadania. 
Dodatkowo organizacje pozarządowe, prowadzące działalność na rzecz osób niepełnosprawnych 
powyżej  2  lat,  mogą  ubiegać  się  o  środki  z  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji  Osób 
Niepełnosprawnych w ramach zadania p.n. dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji i turystyki. 

Członek Komisji  Edward Ciągło  zapytał  jaki  jest  rząd  środków przeznaczonych na  zadania  
w zakresie ekologii.
Dyrektor Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Jan Opiło odpowiedział, iż na zadania 
z zakresu edukacji ekologicznej przewiduje się kwotę 10000 tys. złotych. Jest to kwota nie zmienna 
w  stosunku  do  roku  poprzedniego.  Wpływają  różne  wnioski,  zarówno  pod  względem 
merytorycznym  jak  i  jakościowych.  Dyrektor  nadmienił,  iż  kwota  10000  tys.  złotych  w  jego 
przekonaniu jest wystarczająca, by 3 organizacje dostały dotacje.

Przewodniczący komisji poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Wynik głosowania: za - , przeciw - 0, wstrzymujących się - 0.

Ad. 5.

Przewodniczący Komisji Antoni Koszyk poinformował, iż na ostatnim wyjazdowym posiedzeniu 
komisji do Stróż w dniu 10 października br. zostały zgłoszone wnioski. W związku z powyższym 
zgłosił pod głosowanie wniosek do Zarządu Powiatu Nowosądeckiego o  następującej treści:   ze 
względu na duże nieprawidłowości związane z niewłaściwym stosowaniem środków ochrony roślin 
komisja zwraca się do Zarządu Powiatu Nowosądeckiego z prośbą  o  wystąpienie do Powiatowego 
Zespołu Doradztwa Rolniczego w Nowym Sączu z/s w Nawojowej o opracowanie odpowiednich 
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ulotek informujących jak również przeprowadzenie szkoleń dla rolników.

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 6.

Przewodniczący  Komisji  Antoni  Koszyk  podziękował  wszystkim za  udział  
w posiedzeniu i zamknął posiedzenie. 

                                                                                    Przewodniczący Komisji
       Ochrony Środowiska, 
  Rolnictwa i Leśnictwa RPN

          Antoni KOSZYK

Protokołowała: Anna Hardy-Repetowska
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